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Fornyet politisk
debat om antenne
og mast i Raklev.

Af Susanne Uhre-Prahl
sup@nordvest.dk

KalUndborg: En øjebæ -
naboerne til Gyvelbakken
11 i Raklev er bestemt ikke
begejstrede for radioma -
sten og antennerne, der er
opført på grunden af ejeren,
som gennem flere år har
været radioamatør. 

Sagen behandles den 6.
februar i Kalundborg Kom-
munes teknik- og miljøud-
valget, og indstillingen fra

administrationen til politi-
kerne er den samme som i
2009, hvor ejeren fik en så-
kaldt personlig tilladelse på
betingelse af, at masten
ned tages, når den ikke læn -
gere anvendes eller ejeren
fraflytter ejendommen.

Naboerne klagede over
afgørelsen til Statsforvalt-
ningen, som efter knap to
års sagsbehandling opfor-
drede kommunen til en for-
nyet behandling. 

Årsagen var, at man ifølge
Statsforvaltningen havde
valgt en forkert paragraf i
forbindelse med nabohø-
ringen.

Derfor er naboerne nu
blevet spurgt endnu en
gang, men det har ikke æn-

dret holdningen til mast og
antenner.

Dertil kommer, at huseje-

ren har etableret solcelle-
paneler på sit tag, så én af
naboerne har mistet sin ud-

sigt over Kalundborg by og
havn.

- Vi vil endnu en gang

gøre opmærksom på, at vi
ønsker antennemareridtet
fjernet, skriver en nabo i sit
høringssvar. 

Ifølge Plan, Byg og Miljø
er det beklageligt, at udsig-
ten er forsvundet, men des-
værre er man ikke garan-
teret en udsigt, og hvad
angår antenner og mast, er
de opført inden for bygge-
retten.

Skovbørnehaven er
stadig i farezonen.
Et enigt børne- og
familieudvalg valgte
torsdag at sende
lukningsforslag 
i høring.

Af Thomas Rye
tr@nordvest.dk

KalUndborg: Børne- og
familieudvalget valgte tors-
dag at arbejde videre mod
en lukning af Skovbørneha-
ven i Kalundborg.

Skovbørnehaven er en
del af områdeinstitutionen
De 4 Nyruphuse, hvor bud-
gettet på grund af faldende
børnetal ikke længere hæn-
ger sammen.

Derfor besluttede udval-
gets medlemmer at sende
et forslag om en lukning af
børnehaven og en overflyt-
ning af børnehavens i dag
22 børn til Raklev Børne-

have videre til kommunal-
bestyrelsen, der skal træffe
den endelige beslutning om
at sende forslaget i høring.

- Som et kompromis ud-

videde vi høringen med et
forslag om at samle bør-
nene fra Skovbørnehaven i
en selvstændig afdeling ved
Raklev Børnehave.

- Børnene kan så gå ned
til deres gamle børnehave
og tilbringe fire-fem timer
hver dag, siger formand for
børne- og familieudvalget

Gitte Johansen (V), der helst
ville  undgå at lukke nogen
børnehaver.

- Der er ingen tvivl om, at
Skovbørnehaven er et godt

tilbud, men alternativet er
at lukke Trøjeløkke Børne-
have, og hvis vi gør det, risi-
kerer vi at mangle plads,
når børnetallet begynder at
stige igen, mener udvalgs -
formanden.

Formand for forældrebe-
styrelsen Martin Ulberg er
stadig bekymret.

- Jeg var dybt forarget, da
jeg så det oprindelige for-
slag om at lukke Skovbør-
nehaven, og selvom jeg
endnu ikke har set præcis,
hvad det er, politikerne har
tænkt sig at sende i høring,,
så mener jeg stadig, at en
lukning er forkert, siger
han.

- Hvis man er bekymret
for, hvad der sker, når bør-
netallene begynder at vokse
igen om nogle år, hvorfor
skærer man så ikke på de
enkelte børnehaver, der
hvor der mangler børn i
dag. På mig virker det som
den mest oplagte løsning,
siger han.

Flertal for at lukke børnehave

Skovbørnehavens skæbne er nu lagt over til kommunalbestyrelsen og senere en offentlig høring. Foto: Per Christensen

Radioamatørens mast 
og antenneudstyr 
på Gyvelbakken 11 
er ikke populært blandt 
naboerne i Raklev.
Foto: Per Christensen

Naboerne vil af med en lovlig radiomast 

Af Jørn Nymand
jn@nordvest.dk

Ubby: Alle kan være med,
når Fuglede Idrætsforening
knopskyder med en løbeaf-
deling i foreningen.

- Vi laver en løbeklub,
hvor alle der har lyst til at
prøve at træne sig op til at
løbe, kan komme og være
med, lyder det fra FIF-for-
mand Jakob Beck Jensen.

Klubben råder og fire lø-

beinstruktører, der skal stå
i spidsen for det nye initia-
tiv. 

- For at komme så godt i
gang som muligt har vi ind-
gået et samarbejde med
Kurt Rasmussen fra Ka-
lundborg Atletik & Motion.

- Den første dag, vi skal
ud og løbe, bliver lørdag
den 3. marts klokken 14.

- Inden vi løber, kommer

Kurt Rasmussen og holder
et foredrag i Hvidebækhal-
lens cafeteria om, hvordan
vi kommer i gang med at
løbe uden at overbelaste
kroppen, oplyser Jakob
Beck Jensen. 

Den 3. marts er også
dagen, hvor man kan til-
melde sig det nye initiativ,
som er en efterlyst aktivitet
fra både FIF-medlemmer i

andre afdelinger og folk ge-
nerelt i området.  

Planen er at løbe to gange
om ugen med Hvidebæk-
hallen som udgangspunkt -
lørdage klokken 10 og ons-
dage klokken 17.

FIF’s løbeinstruktører er
Jørgen Bøge, Astrid Hest-
bech, Karina Pedersen og
Frank Andersen. 

Der skal løbes efter et

program, der holder delta-
gerne fri for skader og brin-
ger dem frem til at kunne
deltage i Hvidebækløbet
søndag den 24. juni, hvor
der skal løbes på ruter på
henholdsvis 5 km og 10 km.

Den lange rute er for de
mere øvede.

FIF knopskyder med en ny løbeklub
Lørdag den 3. marts løber en ny løbeklub
for første gang fra Hvidebækhallen. 
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